
Rada Gminy Stare Bogaczowice 
Radni - Sesja 

Protokół nr VIII/2019                                                                                                                             
z sesji Rady Gminy stare Bogaczowice                                                             

z dnia 10 września 2019r. 

Obrady rozpoczęto 10 września 2019 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:20 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.  

Obecni: 

1. Marzena Data 
2. Izabela Kamińska 
3. Arkadiusz Karczmarz 
4. Emilia Kmiecik 
5. Lucyna Król 
6. Daniel Mikulski 
7. Edward Podgórski 
8. Tomasz Pryczek 
9. Aneta Rajca 
10. Justyna Sobota 
11. Nina Stańko 
12. Alicja Stępnik (spóźnienie 10 minut) 
13. Rodryg Świteńki 
14. Marcin Uchmanowicz 
15. Ariel Zarzeczny 

Ad.1. Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Aneta Rajca otworzyła obrady  VIII sesji Rady Gminy  Stare 
Bogaczowice, powitała radnych i osoby uczestniczące w posiedzeniu.                                                                                                                                                                   
Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła, że w posiedzeniu udział bierze 12 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi 
quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. (lista obecności w 
załączeniu).                                                                                                                           
 
Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła proponowany porządek obrad, który przedstawia 
się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 
5. Informacja z wykonania budżetu Gminy Stare Bogaczowice za I półrocze 2019 
roku 
6. Podjęcie uchwał: 
a) Uchwała w sprawie zmiany planu budżetu gminy na 2019 rok. 
b) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 



Bogaczowice 
c) Uchwała w sprawie poboru opłaty skarbowej w formie inkasa 
d) Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Bogaczowice 
e) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Jabłów, gm. 
Stare Bogaczowice. 
f) Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie 
nadania nazw rondom w miejscowości Struga 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zamknięcie obrad 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward Podgórski, 
Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Rodryg Świteńki, Marcin 
Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (3) 
Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski, Alicja Stępnik 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward Podgórski, 
Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Rodryg Świteńki, Marcin 
Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (3) 
Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski, Alicja Stępnik 
 
Ad.4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 
(Na obrady przybyła radna Alicja Stępnik obecnych 13 radnych) 
W okresie sprawozdawczym wydano 21 zarządzeń, 41decyzji i postanowień oraz 111 decyzji 
w sprawach zobowiązań finansowych wobec gminy. 
Spotkania i reprezentacja Gminy na zewnątrz: 
1.Odbyło się spotkanie w sprawie przywrócenia regularnych przejazdów na trasach łączących 
kilka powiatów. 
2. Pozyskano dofinansowanie do budowy placu zabaw w Starych Bogaczowicach – roboty 
zostały rozpoczęte. 
3.Zakończona została budowa placu zabaw w Gostkowie. 
4.Odbyło się spotkanie w Przedsiębiorstwie SANIKOM w Lubawce w sprawie podniesienia 
stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych. 
5.Wojt uczestniczył w obchodach Święta Policji. 



6.W Gostkowie odbyło się spotkanie z mieszkańcami w sprawie budowy trasy S-3. 
7.Wójt Gminy uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Strefy Ekonomicznej w 
Wałbrzychu, podczas którego podpisano porozumienie w zakresie współpracy. 
8.W wyniku  przeprowadzonego przetargu ofert na przewozy szkolne wyłoniono nowego, 
tańszego przewoźnika. 
9. Odbyło się otwarcie Ośrodka Integracji Społecznej w Strudze. W Chwaliszowie planowane 
jest otwarcie na początku października. 
10.Uroczyście obchodzono Dni Gminy. 
11.Na terenie gminy odbył się seans kina plenerowego, wystawa psów rasowych, zlot 
samochodów, turniej Rycerski. 
Odpowiadając na zapytanie radnego Edwarda Podgórskiego o sposób finansowania nowych 
linii komunikacyjnych Wójt Gminy poinformował, że są 2 możliwości: prowadzenie 
przewozów przy dofinansowaniu z budżetu państwa 1 zł do km, lub  przy współpracy 3 
powiatów ( za 1 km. 1zł powiat, 1 zł gmina, 1 zł budżet państwa). 
 
 
Ad.5. Informacja z wykonania budżetu Gminy Stare Bogaczowice za I półrocze 2019 
roku 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wszystkie materiały na sesję zostały 
omówione i pozytywnie zaopiniowane przez komisje merytoryczne Rady Gminy. 
Zabierając głos radny Edward Podgórski oświadczył, że informacja zawiera błędy 
rachunkowe, przygotowana jest w sposób dla niego niejasny i nieczytelny. 
Skarbnik Gminy przedstawiając sprawozdania RB udowodniła, że w informacji nie występują 
błędy rachunkowe, a nazwy zdań wynikają z klasyfikacji budżetowej. 
Radny Edward Podgórski wyraził opinię, że informacja przygotowana jest w sposób 
zagmatwany i niezgodny z zapisami budżetu. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła w/w w jaki sposób tworzona jest informacja z wykonania budżetu. 
Przywołując radnego do porządku Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła dyskusję. 
 
 
Ad.6. Podjęcie uchwał: 
 
a) Uchwała w sprawie zmiany planu budżetu gminy na 2019 rok. 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań.                                                                                                
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9):Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna 
Sobota, Nina Stańko, Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4):Marzena Data, Lucyna Król, Edward Podgórski, Alicja Stępnik 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 
 
b) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 
Bogaczowice 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań.                                                                                                
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9):Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna 
Sobota, Nina Stańko, Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (4):Marzena Data, Lucyna Król, Edward Podgórski, Alicja Stępnik 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 
 
c) Uchwała w sprawie poboru opłaty skarbowej w formie inkasa 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań.                                                                                                
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:                                                                                                                                                                                                   
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 

d) Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Bogaczowice 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań.                                                                                                
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 

e) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Jabłów, gm. Stare 
Bogaczowice. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 

f) Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie nadania 
nazw rondom w miejscowości Struga 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań.                                                                                                
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 
 

g) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIX/132/09 Rady Gminy Stare Bogaczowice z 
dnia 31 marca 2009 r. w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego 
Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 
 
 
h) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Strudze przy ul. Szkolnej 2 będącą własnością Gminy Stare 
Bogaczowice na czas określony 10 lat  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13):Marzena Data, Izabela Kamińska, Arkadiusz Karczmarz, Lucyna Król, Edward 
Podgórski, Tomasz Pryczek, Aneta Rajca, Justyna Sobota, Nina Stańko, Alicja Stępnik, 
Rodryg Świteńki, Marcin Uchmanowicz, Ariel Zarzeczny 
NIEOBECNI (2):Emilia Kmiecik, Daniel Mikulski 
 
 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 

1.Radny Rodryg Świteńki w imieniu mieszkańców Starych Bogaczowic zwrócił się z 
wnioskiem o nadanie czarnemu szlakowi turystycznemu prowadzącemu na Trójgarb imienia 
Wiesława Ślawskiego. Poinformował, że Zarząd PTTK popiera propozycję.                                                               
W odpowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się o złożenie w powyższej sprawie 
stosownego wniosku na piśmie. 

2.Radny Ariel Zarzeczny poruszył sprawę budowy przepustu na strumyku w kierunku Koliby.                                          
W odpowiedzi Wójt poinformował, że w powyższej sprawie prowadzone były rozmowy z 
Nadleśnictwem. Wykonawca projektu twierdzi, że musi być prowadzona inwestycja. 
Nadleśnictwo wycofało się z partycypacji w jej kosztach. 

3.Odpowiedając na zapytanie radnego Ariela Zarzecznego o termin korekty drzew na tzw. 
Górach Wałbrzyskich, Wójt poinformował, że DSDiK odpowiedziało, że nie ma na ten cel 
środków finansowych. Gmina nie ma wpływu na ich decyzję. 

4.Radny Ariel Zarzeczny poruszył sprawę budowy przejścia dla pieszych w okolicy mostu 
Wałbrzyskiego. Poinformował, że DSDiK  udzieliło mu odpowiedzi, iż nie jest w stanie 
finansowym wykonać zadanie samodzielnie. Proponują kontynuację budowy chodnika w 
połączeniu z przejściem dla pieszych przy udziale finansowym gminy.                                                                                               
Ustosunkowując się do powyższego Wójt wyjaśnił, że obecnie prowadzona jest budowa 
chodnika  w okolicy nr 42 w Starych Bogaczowicach, która musi zostać ukończona. 

5.Radna Marzena Data zwróciła się z zapytaniem kiedy zostanie wykonane poziome 
oznakowanie przejścia dla pieszych w Jabłowie oraz chodnik przy przejściu.                                                          
W odpowiedzi Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z otrzymaną informacją oznakowanie 
przejścia zostanie wykonane do końca III kwartału br, natomiast chodnik przed   szonem 
zimowym. 



6.Radna Marzena Data poruszyła sprawę remontu wiaty przy remizie strażackiej w Jabłowie, 
gdzie dzieci oczekują na autobus szkolny. Przypomniała, że miała być wykonana nowa.                                  
Wójt poinformował, że w pierwszej kolejności wiata zostanie wykonana w Gostkowie, 
następnie w miarę możliwości finansowych w Jabłowie. 

7.Ponownie zabierając głos radna Marzenia Data poinformowała, że mieszkanka Jabłowa 
otrzymała pismo z Urzędu Gminy, że droga do nr 65 w Jabłowie będzie wyremontowana, 
jednak remont się nie odbył i nie została o tym poinformowana.                                                                                              
W odpowiedzi Z-ca Wójta Gminy wyjaśnił, że na w/w remont miały być pozyskane środki 
popowodziowe, których gmina nie otrzymała, jednak nadal będzie się o nie ubiegać. 
Mieszkańcy zostaną poinformowani o tym. 

8.Radna Lucyna Król poruszyła następujące sprawy:                                                                                              
-sprawdzić do kogo należy droga przy posesji nr 70 w Starych Bogaczowicach, gdyż jest 
zamykana,                                                                                                                                                                                        
-konieczność zabezpieczenia tablicy topograficznej przy Urzędzie Gminy (niszczeje),                                                                                              
-zlikwidowanie wysypiska śmieci przy drodze do lasu ze Starych do Nowych Bogaczowic,                                                                                              
-konieczność usunięcia piasku, który został po zimie przy drogach. 

Radna Lucyna Król zwróciła się również z zapytaniem o termin czyszczenia rzeki w Starych 
Bogaczowicach.                                                                                                                                                         
W odpowiedzi Wójt poinformował, że obecnie odbywa się to w okolicy mostu 
tzw.Wałbrzyskiego wraz z remontem muru. W przyszłym roku realizowany będzie dalszy 
etap. 

9.Radny Edward Podgórski podziękował Wójtowi Gminy za interwencję w sprawie drogi 
wojewódzkiej w Lubominie. 

10.Radny Arkadiusz Karczmarz zwrócił uwagę na pozarywane pobocza drogi wojewódzkiej 
w Chwaliszowie.                                                                                                                                                   
Odpowiadając Wójt Gminy poinformował, że z uwagi na problemy z dokonaniem 
stosownych uzgodnień w roku bieżącym droga nie będzie remontowana. DSDiK zobowiązało 
się uzupełnić ubytki w drodze do końca br. 

11.Radny Arkadiusz Karczmarz zwrócił się o spowodowanie wznowienia karczowania 
krzaków przy drodze Chwaliszów-Cieszów oraz konieczność przycięcia suchych konarów 
drzew przy drodze wojewódzkiej w w/w rejonie. 

12.Radny Ariel Zarzeczny zwrócił się z prośbą o uzupełnienie tablicy z tzw.witaczem przy 
wjeździe do Starych Bogaczowic. 

13.Radny Tomasz Pryczek poinformował, że na placu zabaw w Gostkowie są usterki. 

14.Radna Justyna Sobota zwróciła się o posprzątanie smieci z boiska i stadionu sportowego w 
Starych Bogaczowicach oraz psich odchodów z placu zabaw. 
 
 
Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Na ostatniej sesji radni nie wnieśli interpelacji. 
 
 



Ad.9. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                                                                                                        
1.Dyrektor Gminnego Centrum Biblioteczno-Kulturalnego p.Ilona Bujalska w imieniu dzieci 
podziękowała za zorganizowanie wakacji oraz poinformowała o imprezach, jakie się w tym 
czasie odbyły.                                                                                                                   
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała p.Dyrektor za działania wakacyjne.  

2.Wójt Gminy poinformował, że na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Starych 
Bogaczowicach p.Adriana Furmaniaka został mu udzielony roczny urlop bezpłatny. Przed 
rozpoczęciem urlopu Dyrektor powołał swojego zastępcę w osobie p. Radosławy Stramel-
Świteńkiej. 
 
Ad.10. Zamknięcie obrad 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 16.20 
zamknęła obrady VIII sesji Rady Gminy Stare Bogaczowice. 
 
  

Protokołowała           
       Przewodnicząca 
Renata Dmytrasz          
       Rady Gminy Stare Bogaczowice 

  

 
Przygotował(a): R Dmytrasz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 
 
 

 
 


